



香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

Industry News 業界新聞

美國：對價值 2,000 億美元的中國內地產品徵收「301 關稅」 - 由 2019 年 5 月 10 日起調高關稅水平（由 10% 提高至 25%）的若干澄清事項

2019 年 5 月 9 日，美國貿易代表公布美國實施對價值約 2,000 億美元的內地貨物的關稅調升（由 10% 提高至 25%）在以下條件生效（i）在 2019 年 5 月 10 日美國東部標準時間凌晨 12 時 01 分或之後進入、或從倉庫取出，用於消費，以及（ii）在 2019 年 5 月 10 日或之後出口到美國。

美國海關於 2019 年 5 月 9 日發出指引就若干情況下執行有關額外關稅作出澄清。根據指引，對於有關內地貨物在 2019 年 5 月 10 日美國東部標準時間凌晨 12 時 01 分或之後進入、或從倉庫取出，用於消費，並在 2019 年 5 月 10 日之前向美國出口，10% 的關稅稅率仍然適用。美國海關現正與美國貿易代表共同商議詳細進口報關指引。

有關詳情，請參閱相關公告（只有英文版）：

- 美國海關就調升額外關稅水平由 10% 至 25% 的指引：
https://csms.cbp.gov/viewmssg.asp?Recid=24227&page=&srch_argv=&srchtype=&btype=&sortby=&sby=
- 美國聯邦登記冊公告對約 2,000 億美元的內地貨物調升關稅（由 10% 提高至 25%）
<https://www.govinfo.gov/content/pkg/FR-2019-05-09/pdf/2019-09681.pdf>

如有任何疑問，請致電 2398 5405 向何錦螢女士查詢。



香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

US: Section 301 Tariffs on Mainland Products Worth US\$200 billion – Clarification on Increase of Tariff from 10% to 25% on 10 May 2019

The US Trade Representative (USTR) announced on 9 May 2019 that the US will increase the additional tariffs (from 10% to 25%) with respect to the Mainland goods worth approximately US\$200 billion (i) entered for consumption, or withdrawn from warehouse for consumption, on or after 12:01 a.m. eastern daylight time on 10 May 2019, and (ii) exported to the US on or after 10 May 2019.

Relatedly, the USCBP issued on 9 May 2019 a guidance to clarify the implementation of the additional tariffs in certain scenarios. According to the guidance, **for subject goods entered for consumption, or withdrawn from warehouse for consumption, on or after 12:01 a.m. eastern standard time on 10 May 2019, and exported to the US before 10 May 2019, the 10% tariff rate will still apply.** The CBP is also working with the USTR on additional guidance on the entry filing requirements for these imports.

For further details, please refer to the relevant notices:

- CBP's guidance on tariff increase (from 10% to 25%) :
https://csms.cbp.gov/viewmssg.asp?Recid=24227&page=&srch_argv=&srctype=&type=&sortby=&sby=
- Federal Register notice on tariff increase (from 10% to 25%) for Mainland goods worth approximately US\$200 billion:
<https://www.govinfo.gov/content/pkg/FR-2019-05-09/pdf/2019-09681.pdf>

For enquiries, please contact Miss KY HO at telephone number 2398 5405.

政策、研究及傳訊科謹啟

Policy, Research & Communication Division